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תוכן פרסומי | בשיתוף קבוצת בזלת

מצמח ירוק לשמן רפואי

נדמה שלכולנו ברור שהמדע והרפואה, המאמצים בשנים 

האחרונות בחום רב את הקנאביס ואת סגולותיו, עוד לא

מיצו את כל הטוב שיש לו להציע עבורנו. 

קבוצת בזלת, מחלוצות הקנאביס הישראליות, מפתחת 

מוצרי קנאביס רפואי ייחודיים בהרכבם, המותאמים 

לטיפול בקבוצות אוכלוסייה הזקוקות לטיפול 

מותאם וספציפי, ובהן לדוגמא – ילדים, נשים 

וחולים גריאטריים. 

מפעלה החדיש של בזלת הוא הגדול במזרח 

התיכון, ולמעשה מהגדולים והמתקדמים 

בעולם. הטכנולוגיות המיושמות במפעל, 

פותחו ברובן על-ידי מדעני ומהנדסי החברה, 

ומאפשרות מוצרי קנאביס מדויקים, יעילים 

ובטוחים ביחס לעבר. 

פרופ' אהרון )ארי( אייל, המנהל המדעי ומייסד-

שותף בבזלת הוא פרופסור בגמלאות לכימיה

יישומית מהאוניברסיטה העברית בירושלים. הפנינו

לפרופ'אייל שאלות, ומתשובותיו הבנו עד כמה

הקנאביס יכול לסייע לבריאות ולאיכות החיים

 בגיל השלישי.

מה אנשים לא יודעים על קנביס רפואי והכי חשוב 

לך שיידעו?

"מרבית האנשים יודעים על שני הקנבינואידים הראשיים בקנאביס, 

THC ו- CBD. מה שפחות יודעים הוא שהפעולה הרפואית 

מושפעת ממרכיבים רבים נוספים, בהם טרפנים, 

המוכרים יותר בתרומה שלהם לארומה של 

התוצר. מרבית היצרנים אינם מדווחים מהי 

תכולת הקנבינואידים המשניים 

או הטרפנים במוצריהם, ומתקשים לשמור 

על אחידות ההרכב בין מנות שונות של 

המוצר, בעיקר בשמנים. בכך נפגמת 

הרציפות הטיפולית". 

הסבר בבקשה.

"ה-THC הוא הקנבינואיד המוכר ביותר וידוע בהשפעתו 

הפסיכואקטיבית )"מיסטול"(. ה-CBD מוכר פחות, אבל תרומתו 

חשובה, למשל בטיפול בדלקות. הוא אינו ממסטל, ואף מקטין את 

ההשפעה הפסיכואקטיבית של ה-THC. במקרים רבים אנשים 

נוטים למוצרים עתירי THC )למשל T20C4(, בעוד מוצרים עתירי 

)T15C3( CBD או מאוזנים )T10C10( עשויים להתאים להם יותר. 

קנאביס רפואי להפחתת שכיחות נפילות? בהחלט. וגם לטיפול בהפרעות שינה, בכאב כרוני, 
בחוסר תאבון, ואם תשאלו את פרופסור אהרון )ארי( אייל עוד נכונות לנו תגליות רבות

בקנאביס, כמו בתרופות אחרות, הקובע את איכות הטיפול הוא 

מינון החומרים הפעילים וזמינותם הביולוגית. למעשה, במקרים 

רבים מתקיים 'אפקט פעמון': מינון מסוים נותן אפקט טוב יותר 

ממינון גבוה או נמוך יותר. המינון האופטימלי אישי, ונדרשת סבלנות 

במציאתו. בנוסף, מרבית המטופלים נוטלים את הקנאביס הרפואי 

שלהם בעישון. לצריכת הקנאביס בשאיפה יתרון כאשר נדרשת 

השפעה מידית כמו בכאב אקוטי, אבל קיימים בעיקר חסרונות רבים. 

מה התחדש בתחום ואיך אתם כיצרנים גדולים מובילים

את החידוש? 

"בזלת מובילה את מהפכת ייצור 'הרכבים נבחרים' במקום תלות 

בזנים. ואני אסביר: אנשים נוטים להיצמד לזני קנאביס ספציפיים 

בהנחה שנותנים להם את התוצאה הטובה ביותר. אבל, כמו 

בתרופות, ההשפעה הרפואית נקבעת על-ידי מינון המרכיבים 

הפעילים במוצר, כלומר על-ידי הרכבו. רבים אינם ערים לכך 

שהרכב התפרחת משתנה עם עונות השנה, עם פרמטרי הגידול, 

ואפילו עם מיקום התפרחת על הגבעול. השונות בשמנים גדולה 

אף יותר, כתוצאה משינויים בהרכב במהלך הכנת השמן". 

ההישג: הרכב מותאם אישית למטופל

אבל, כפי שניתן להבין מדבריו של אייל, זהו רק הצעד הראשון 

בראשיתה של מהפכה. פרופסור אייל: "בשנים האחרונות 

השקענו משאבים רבים למציאת ההרכבים האופטימליים 

לצרכים השונים. אחד הכלים החשובים בארגז הכלים שלנו 

הוא הבנה אינטימית של השפעת הטרפנים השונים בהרכב, 

הן של הטרפנים בפני עצמם והן של השפעתם על פעולת 

הקנבינואידים, השפעה המכונה אפקט הפמליה". 

ואכן, שמני הקנאביס מועשרי הטרפנים הראשונים של בזלת 

יצאו לבתי המרקחת בשבועות האחרונים. יש בהם את כל הרכבי 

ה- THC/CBD המומלצים בידי משרד הבריאות, וכפי שמסביר 

אייל בחידוש חשוב: כל אחד מההרכבים מסופק בשתי פורמולות 

שונות, אחת מועשרת בטרפנים המתאימים יותר לשימוש ביום 

והאחרת לשינה משופרת. אייל מגלה: "בקרוב נוציא לשוק 

שמנים שהותאמו לבריאות אוכלוסיית הנשים, ואחר כך שמנים 

המדויקים לצרכי אוכלוסיית הגיל השלישי". 

נדמה שדווקא אצל המבוגרים יש מודעות ובעקבותיה 

שימוש – האמנם?

"אין ספק שעלייה במספר המטופלים המבוגרים היא בהחלט המגמה. 

זה גם נכון שאחד המאפיינים החיוביים של מטופלי הגיל השלישי 

הוא הנכונות להסתייע בשירותי ההדרכה והייעוץ, וככל שעושים זאת 

מפיקים את המירב מהטיפול. חשוב לזכור ששימוש רפואי בקנאביס 

אינו דומה לשימוש חוויתי, ולכן גם מי שעישן בעברו נדרש להכוונה 

ולמעקב. מסיבה זו החלטנו לתת סבסוד מלא לשירותי ההדרכה 

והייעוץ שלנו, ולתת אותם ללא עלות לכל המטופלים בקנאביס".

הלכה למעשה, עבור אילו מחלות ומצבים יכול הקנאביס 

הרפואי לסייע בגיל השלישי? 

חשיבותו של הקנאביס לבנות ובני הגיל השלישי רבה והוא עשוי לסייע 

בהתמודדותם עם קשיים פיזיים, תפקודיים, רגשיים והתנהגותיים כאחד. 

היעילות הקלינית של הצמח הוכחה גם במקרים בהם טיפולים 

אחרים כשלו, ופעמים רבות משפר את איכות השינה והחיים, 

ומרומם את מצב הרוח של המטופלים בו. הקנאביס הרפואי עשוי 

להפחית תלות בעזרה סיעודית, ומחקר מצא כי שילובו בטיפול 

הביא להפחתת שכיחות נפילות.

הפרעות שינה אינן התוויה מוכרת לרישום קנאביס רפואי אולם 

המטופלים בו למטרות אחרות מעידים כי הוא מסייע להם להירדם 

מהר ולישון יותר שעות מבלי להרגיש מבולבלים ועייפים בשעות 

הבוקר שלמחרת. 

יכולתו המוכחת של הקנאביס בשיכוך הכאב הכרוני, יחד עם 

פרופיל בטיחות טוב וסיכון זניח להתמכרות, הופכים את הקנאביס 

לחלופת טיפול טובה ובטוחה ביחס למשככי כאב אופיואידים. 

הקנאביס עשוי להיטיב את ההתמודדות עם הכאב הנלווה למחלות 

הסרטן ואצל הסובלים מדלקות מפרקים או מכאב ממקור עצבי 

)נוירופתיה(. בנוסף, הקנאביס מרפה שרירים ומיטיב עוויתות, רעד 

וקשיון שרירים המאפיינים את מחלת הפרקינסון.

חוסר תיאבון ואיבוד משקל עולים בשכיחותם בגיל השלישי 

כתופעת לוואי של תרופות וטיפולים, בהשפעת דיכאון או מצב רוח 

ירוד או כסימפטום למחלה. הקנאביס מעודד את התיאבון, ויכול 

לסייע בבלימת איבוד המשקל. 

 

ולסיכום, לאן להערכתך הולך העולם בתחום 

הקנביס הרפואי? 

"תעשיית הקנאביס עשתה כברת דרך בעשור החולף ואני צופה 

שינויים מהותיים נוספים, ובפרט בתחומי המחקר והטכנולוגיה. 

ההתמקדות בהרכבי החומרים הפעילים שבמוצרים במקום 

בזנים תהפוך דומיננטית יותר במחקר והפיתוח, ותאפשר 

התאמה מדויקת יותר של מוצרי הקנאביס לצרכים רפואיים 

ספציפיים ואישיים. כחלק טבעי מכך נראה גם מעבר ממוצרים 

גנריים להרכבים חדשניים ולמוצרי מקור". 

מוקד ייעוץ וליווי מקצועי ממומחי הקנאביס

של קבוצת בזלת ללא עלות : 072-27-47-870

פרופסור אהרון )ארי( אייל


